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Zápis z jednání rady Sdružení obcí pro nakládání s odpady, 
IČO 46772707 se sídlem Želechovice č.p. 48, PSČ 410 02 Lovosice 

 
Datum: 24. března 2022 od 8,30 hodin 
Místo: Zasedací místnosti provozní budovy na skládce 
Přítomni dle prezenční listiny: Ing. Medáček Petr, Vacková Alena, Ing. Hajná Eva, Bc. Čechová Martina, Šuma 
Vladimír, Ing. Padělek František Bc. Skružná Andrea, Bc. Sazeček Tomáš, Jana Salcmanová – aktivně online, 
Lenka Procházková  
Nepřítomni:, Ing. Ivo Elman, , Romana Albrechtová 
Hosté: Zubáková Venuše 
Předsedající: Ing. Petr Medáček, předseda Rady 
 
Zasedání rady „SONO“ bylo svoláno předsedou sdružení na den 24. 3. 2021 od 8,30 hod. v zasedací místnosti 
provozní budovy na skládce.  Program jednání dle zaslané pozvánky je následující:  

1/ Zahájení, kontrola usnesení 
2/ Dohoda o narovnání a ukončení smlouvy s ŘSD 
3/ Návrh závěrečného účtu za rok 2021 + zpráva auditora 

 4/ Schválení účetní závěrky na rok 2021 
 5/ Hospodaření za leden-únor 2022 + rozpočtové opatření č.1/2022 
 6/ Informace o spalování komunálních odpadů 
 7/ Informace o spalování komunálních odpadů 
 8/ Informace – nakládání s velkoobjemným odpadem – dřevo 
 9/ Různé, diskuze 
  10/ Závěr 

 
Ad 1/ Jednání Rady zahájil v 8,30 hodin předsedající Ing. Petr Medáček, přivítal zúčastněné, provedl kontrolu 
usnášení schopnosti a požádal přítomné o schválení programu.  
Souhlas:  8 + 1 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
 
Předsedající Ing. Petr Medáček dále provedl kontrolu usnesení minulé rady – informace o smlouvě s ŘSD 
v samostatném bodu, ceny za poskytování služeb upraveny od 1.1.2022, stejně jako odměna za výkon funkce 
jednatele. 
 
Po hlasování o programu jednání a kontrole usnesení předsedající přistoupil k projednání druhého bodu 
programu. 
 
Ad 2/ Dohoda o narovnání a ukončení smlouvy s ŘSD 
Předsedající informoval členy rady o prosincové schůzce se zástupci ŘSD, které se za dálnice zúčastnil Ing. Jiří 
Hvězda, který je pověřen řízením Správy dálnic. Za naši stranu se jednání zúčastnil také JUDr. Pospíšil, autor 
návrhu smlouvy o narovnání vztahů mezi Sdružením, SONO PLUS a ŘSD. Vzhledem k přetrvávajícím rozporům  
o stanovení ceny za ukládání odpadů dle aktuálně platného ceníku, bylo navrženo zástupcem ŘSD jediné možné 
řešení a to oboustranná dohoda o narovnání a ukončení smlouvy k 31.12.2021. Výpověď smlouvy kteroukoliv 
stranou není možná, lze ji vyložit jako smlouvu na dobu určitou, která je vázána na událost a tu rovněž lze 
ukončit jen dohodou smluvních stran. Dohoda o narovnání a ukončení smlouvy byla podepsána dne 14.2.2021 
na ředitelství dálnic v Praze. Za období platnosti smlouvy od roku 1996 bylo z prostředků přijaté zálohy 
proskládkováno celkem 12 369 086,24 Kč, zůstatek zálohy bude jednorázově vrácen v březnu 2022. 
 
Předsedající vyzval členy rady, aby se vyjádřili k informacím o dohodě k narovnání a ukončení smlouvy s ŘSD. 
Vzhledem k tomu, že ukončení smlouvy je v souladu s usnesením členské schůze, diskuze neproběhla, nikdo 
nevznesl žádné další připomínky či dotazy, proto předsedající vyzval ke hlasování a doporučil, aby rada vzala na 
vědomí tyto informace. Následně bylo přistoupeno k hlasování. 
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Pro vzetí informací o ukončení smluvního vztahu s ŘSD se vyslovili členové rady v počtu přítomných členů: 
Souhlas:   8 +1    hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
 
Usnesení k bodu 2 
Rada SONO bere na vědomí informace o podpisu dohody o narovnání a ukončení smluvního vztahu s ŘSD a 
vrácení zůstatku zálohy ve výši 12.630.278,78 Kč na účet ŘSD, definovaný v dohodě. 
 
Ad 3/ Návrh závěrečného účtu za rok 2021 + zpráva auditora 
Předsedající Ing. Medáček uvedl následující ekonomické podklady a předal slovo pí. Zubákové. Ta seznámila 
členy rady s návrhem závěrečného účtu Sdružení za rok 2021, zejména s výsledky hospodaření Sdružení 
z hlediska naplnění rozpočtu příjmů a výdajů dle jednotlivých položek, výsledkem je přebytek ve výši 
1 199 232,37 Kč. Rozpočet na rok 2021 byl schválen podzimní členskou schůzí dne 10.12.2020 jako vyrovnaný 
ve výši 17 300 tis. Kč na straně příjmů i výdajů. Závaznými ukazateli rozpočtu byly stanoveny nedaňové příjmy a 
přijaté transfery, běžné výdaje v závazné výši dle odd. a par. a kapitálové výdaje na projekt nakládání 
s komunálními odpady, konsolidace příjmů i výdajů ve výši 10 mil. Kč. 
V průběhu roku byl rozpočet jedenkráte změněn z důvodu věcných změn, které ovlivňovaly čerpání rozpočtu 
výdajů – navýšeny byly výdaje o 400 tis. Kč na svoz a likvidaci nebezpečných odpadů z členských obcí (přesun z 
položky 5169, odd.par.3725) a v souvislosti s pořádáním seminářů pro obce (dopad nového zákona o odpadech 
a prováděcích vyhlášek na obecní systémy) byly přesunuty prostředky z položky nespecifikované rezervy v 
celkové výši 55 tis. Kč na položky nájemné, konzultační, poradenské a právní služby a občerstvení. Celkový 
objem výdajů se nezměnil, došlo pouze k přesunu výdajů mezi položkami v rámci odd. par. a také k přesunu 
z jednoho odd. par. na druhý. Po přijetí rozpočtového opatření č. 1/2021 zůstal rozpočet i nadále vyrovnaný, 
výše příjmů a výdajů se nezměnila. 
 
Skutečné plnění rozpočtu  
Celkové příjmy po konsolidaci:                                   5 292 197,23 Kč – plnění rozpočtu na 72,50 % 
Celkové výdaje po konsolidaci:                                   4 092 964,86 Kč – plnění rozpočtu na 56,07 %  
Přebytek rozpočtu:                                                        1 199 232,37 Kč 
 
Rada byla seznámena také s ostatními oddíly závěrečného účtu – s přehledem majetku, který byl odsouhlasen 
inventarizační komisí při fyzické a dokladové inventarizaci, vyúčtováním finančních vztahů k rozpočtům obcí a 
se zprávou nezávislého auditora o přezkoumání hospodaření svazku v roce 2021, závěr bez chyb a nedostatků. 
Přílohu závěrečného účtu tvoří zpráva auditora a výkazy účetní závěrky. Se závěrečnou zprávou o inventarizaci 
seznámil radu předseda inventarizační komise p. Vladimír Šuma.   
 
Předsedající vyzval členy rady, aby se vyjádřili k závěrečnému účtu, případně aby vznesli dotazy k předloženému 
kompletnímu hospodaření SONO za rok 2021. 
 
Jelikož žádný ze zástupců rady nevznesl žádné dotazy, vyzval předsedající, aby vzali na vědomí návrh 
Závěrečného účtu dobrovolného svazku obcí za rok 2021.  Následně bylo přistoupeno k hlasování. 
 
Pro přijetí rozhodnutí rady se vyslovili její členové v počtu přítomných členů rady Sdružení: 
Souhlas:    8 + 1   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů 
  
Usnesení k bodu 6: 
Rada bere na vědomí předložený návrh Závěrečného účtu za rok 2021 a doporučuje ke schválení jarní členské 
schůzi jako souhlas s celoročním hospodařením „bez výhrady“. Rada ukládá ekonomovi, zaslat návrh 
závěrečného účtu členským obcím ke zveřejnění společně s pozvánkou. 
       
 
Ad 4/ Schválení účetní závěrky na rok 2021 
 
Pí. Zubáková informovala členy rady o postupu při schvalování účetní závěrky v souladu s vyhláškou 
č. 220/20163 Sb. a stanovami Sdružení. Vzhledem k tomu, že významné dokumenty k závěrečnému účtu jsou 
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využitelné i při posuzování věrného a poctivého obrazu účetní závěrky a naopak údaje z účetní závěrky jsou 
využitelné pro posouzení hospodaření Sdružení, jsou předkládány tyto dokumenty k projednání najednou. Rada 
byla seznámena s účetní závěrkou sestavenou k datu 31. 12. 2021, která je tvořena výkazy: Výkaz zisku a ztráty, 
Rozvaha a Příloha k účetní závěrce. Na základě provedených kontrol finanční výbor shrnul své závěry 
kontrolních zjištění do zprávy pro radu, kterou přednesl předseda finančního výboru ing. Bešta. Členové výboru 
doporučují radě schválit účetní závěrku a současně připravili návrh na rozdělení zisku, k čemuž je rada pověřena 
členskou schůzí. Údaje účetní závěrky doporučují zapracovat do závěrečného účtu za rok 2021.  
 
Předsedající vyzval členy rady, aby se vyjádřili k předložené účetní závěrce a zprávě členů finančního výboru, 
případně vznesli dotazy k předloženému hospodaření SONO za období leden – prosinec 2021. 
 
Jelikož žádný ze zástupců rady nevznesl žádné další dotazy, vyzval předsedající, aby hlasovali o schválení účetní 
závěrky za rok 2021 a rozdělení hospodářského výsledku včetně převodů finančních prostředků z účtu 
hospodářské činnosti.  Následně bylo přistoupeno k hlasování. 
 
Protokol o schvalování účetní závěrky podepsalo na místě 8 přítomných + 1 člen rady souhlasil online (celkový 
počet 11 členů). Pro přijetí rozhodnutí rady se tedy vyslovili její členové v celkovém počtu členů rady Sdružení: 
Souhlas:  8 + 1   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
 
Usnesení k bodu 4: 
a) Rada Sdružení na základě doporučení finančního výboru, závěrů inventarizační komise a výroku 
auditora schvaluje účetní závěrku sestavenou k 31. 12. 2021. Údaje účetní závěrky obsažené v účetních 
výkazech tvoří přílohu Protokolu o schvalování účetní závěrky za rok 2021. 

b) Rada Sdružení schvaluje, na základě usnesení členské schůze č.7/červen2021 k bodu 7b), návrh na 
rozdělení hospodářského výsledku za rok 2021 ve výši 25.383,32 Kč, který je tvořen výsledkem hospodaření 
hlavní činnosti (ztráta 2.377.589,37 Kč) a výsledkem hospodářské činnosti (zisk 2.402.972,69 Kč) takto: převod 
zisku na účet 432 - nerozdělený zisk minulých období.  

c) Rada Sdružení schvaluje a doporučuje členské schůzi také ke schválení návrh na převod finančních 
prostředků z bankovního účtu hospodářské činnosti na základní běžný účet jako zdroj příjmové strany rozpočtu 
ve výši min. 3.652.000,-Kč (odpisy majetku - částečně). 

d) Rada po projednání schvaluje návrh na usnesení jarní členské schůze - delegování pravomoci 
k rozdělení hospodářského výsledku za rok 2022 jako nedílné součásti schvalování účetní závěrky za období 
1.1. – 31.12.2022 . 

Zodpovídá: Předseda a jednatel Rady Sdružení    Termín: průběžně 
 
Ad 5) Hospodaření za leden – únor 2022 + rozpočtové opatření č. 1/2022   
 
Pí. Zubáková seznámila radu s přehledem hospodaření za období leden, únor 2022. Celkové příjmy tvoří pouze 
přijaté úroky ve výši 6.347,37Kč, výdaje dosáhly částky 1.786,- Kč, přebytek rozpočtu ve výši 4.561,37 Kč, 
konsolidační položky na straně příjmů i výdajů se rovnají částce 2,6 mil.Kč.   
Vzhledem k uvedenému v bodě 1) – vracení zbytku zálohy ŘSD bylo nutné vypovědět termínovaný vklad ve výši 
10 mil.Kč a převedeny peníze ze spořícího na základní běžný účet v ČSOB.  
Vzhledem k výši zůstatku zálohy je nezbytné upravit rozpočtovým opatřením schválený rozpočet. Příjmy a 
výdaje se nezmění, opatření se týká pouze financování a to příjmů na položce 8117 – aktivní operace řízení 
likvidity – navýšení o 2 829 tis. Kč a na položce 8115 – navýšení o 2 630 279,-Kč. Výdaje financování na položce 
8901 – operace z peněžních účtů nemající charakter příjmů a výdajů budou navýšeny o 5 459 279,-Kč, tak aby 
mohl být splněn závazek vůči ŘSD.    
 
Předsedající vyzval členy rady, aby se vyjádřili k předloženému hospodaření za období leden – únor a zejména 
k rozpočtovému opatření č. 1/2022, případně aby vznesli dotazy k projednávaným dokumentům. 
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Jelikož žádný ze zástupců rady nevznesl žádné další dotazy, vyzval předsedající, aby hlasovali o schválení 
rozpočtového opatření č. 1/2022 a vzali na vědomí hospodaření za leden – únor 2022.  Následně bylo 
přistoupeno k hlasování. 
 
Pro přijetí rozhodnutí rady se vyslovili její členové v počtu přítomní a přihlášení členové rady Sdružení: 
Souhlas:  8 + 1   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
  
Usnesení k bodu 5: 

a) Rada SONO bere na vědomí hospodaření za období leden – únor 2022. 
b) Rada SONO schvaluje, v souladu s usnesením členské schůze ČS/listopad2021/k bodu 9, rozpočtové 

opatření  č. 1/2022 v předloženém znění. Rozpočtové opatření č. 1/2022 tvoří přílohu zápisu.   
 
Ad 6) Informace o spalování komunálních odpadů 

Předsedající Ing. Medáček uvedl, že s ohledem na zákonná opatření (omezení ukládání odpadů do země od 
2030) SONO sleduje i nové technologické způsoby nakládání s odpadem v regionu. Metoda ukládání odpadu do 
země bude muset být nahrazena novými technologiemi jako jsou pyrolýzy, molekulární přeměny s výstupy 
syntetických plynů s energetickým využitím technických procesů nebo výstupem inertních materiálů s využitím 
např. ve stavebnictví. Navíc si představitelé měst a obcí našeho regionu musí uvědomit, že skládka „SONO“ není 
bez časových limitů. Naším společným zájmem je pracovat na přípravě nového systému zpracování odpadů, 
které produkují obce a města litoměřického okresu, např. využitím plánované spalovny Ústí nad Labem či 
uvažované v Litoměřicích.      

Předsedající vyzval členy rady, aby se vyjádřili k informacím o budoucím směřování nakládání s odpady 
v regionu, např. spalováním komunálních odpadů. 
 
Jelikož žádný ze zástupců rady nevznesl žádné další dotazy, vyzval předsedající, aby hlasovali o uvedených 
informacích.  Následně bylo přistoupeno k hlasování. 
 
Pro přijetí rozhodnutí rady se vyslovili její členové v počtu přítomní a přihlášení členové rady Sdružení: 
Souhlas:  8 + 1   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
 
 
Ad 7) Informace o nakládání s velkoobjemovým odpadem - dřevo 
 
Pí. Zubáková připomněla, co patří do velkoobjemného odpadu, uvedla jak by mělo být s tímto odpadem na 
obcích podle nového vyhlášky nakládáno a rámcově přestavila uvažovaný systém nakládání s komunálním 
velkoobjemovým odpadem, který by s.r.o. nově nabídlo jako další službu obcím a městům regionu. Důležitá 
z tohoto pohledu bude spolupráce s obcemi či sběrnými dvory a svozcem odpadu. Naše představa o zpracování 
části velkoobjemového odpadu – dřeva a nábytku, který by mohl být zpracován v novém provozu SONO, 
označené jako drcení VO, musí předcházet povolení provozu zařízení KÚÚK. Pro vytvoření nového provozního 
řádu je třeba znát podrobněji podmínky, za kterých bude firma od nás nábytkovou štěpku odebírat. Přijatý 
odpad by byl separován mimo území skládky, dále zpracován na drtičích, důležité bude odstranění všech 
železných a plastových částí z odpadu. SONO PLUS, s.r.o. chce v konečném důsledku ovlivnit množství 
přijímaných odpadů do skládky, což by prodloužilo celkovou životnost tělesa skládky a nabídnout nově 
poskytovanou službu, která by ve svém důsledku „uspořila obecní rozpočty“ – při předání tohoto odpadu 
nebude účtován poplatek za ukládání odpadu do skládky, který do roku 2029 má narůst až do výše 1.850,- Kč/t.   
  

Předsedající vyzval členy rady, aby se vyjádřili k informacím o plánované službě – drcení dřevěného 
velkoobjemového odpadu. 
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Jelikož žádný ze zástupců rady nevznesl žádné další dotazy, vyzval předsedající, aby hlasovali o uvedených 
informacích.  Následně bylo přistoupeno k hlasování. 
 
Pro přijetí rozhodnutí rady se vyslovili její členové v počtu přítomní a přihlášení členové rady Sdružení: 
Souhlas:  8 + 1   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
 
Usnesení k bodu 7: 
Rada bere na vědomí informace o plánované službě pro obce – drcení dřevěného velkoobjemového odpadu. 
 
Změna hlasovacího kvóra po odpojení vzdáleného přístupu pí. starostky Salcmanové na 8. 
 
Ad 8) Informace – bilance kompostárna 

Pí. Zubáková seznámila radu s bilancí přijatých odpadů na kompostárnu a prodaného kompostu v roce 2021, ale 
i v letech předchozích. Ve srovnání s předchozím obdobím se podařilo vykoupit více bioodpadu i prodat více 
kompostu, přesto však bilance hospodaření na kompostárně přes mírné zlepšení zůstává ztrátová. Porovnáním 
cen za likvidaci bioodpadu na jiných kompostárnách zjišťujeme, že naše cena je minimálně poloviční a prodejní 
cena kompostu se pohybuje minimálně nad 7-mi stovkami a výše.  Cenová politika na kompostárně byla vždy 
podřízena potřebám obcí, byla brána jako doplňková služba a ztráta hrazena z provozu jiných středisek.  Vše má 
svůj vývoj a cenotvorba nyní by měla být přizpůsobena dnešní realitě. Vzhledem ke značné poruchovosti 
dožívající techniky, budou pořízeny za pomocí dotace KÚÚK nové stroje na kompostárnu. Do nákladů střediska 
se tak nově promítnou i účetní odpisy, které ještě více zatíží hospodaření a určitě také inflace, která navýší 
stávající náklady, např. PHM, opravy, mzdové náklady. Z tohoto důvodu bude nutné naši cenu přiblížit ceně 
tržní – znamená to nárůst ceny za likvidaci bioodpadu, cenu za kompost nelze navyšovat, v našem regionu by 
byl zcela neprodejný.   Společnost musí nadále hledat nové možností při realizaci prodeje kompostu nebo 
štěpky. 

Předsedající vyzval členy rady, aby se vyjádřili k informacím o budoucím směřování cenotvorby a nakládání 
s biodpady v regionu. 
 
Jelikož žádný ze zástupců rady nevznesl žádné další dotazy, vyzval předsedající, aby hlasovali o uvedených 
informacích.  Následně bylo přistoupeno k hlasování. 
 
Pro přijetí rozhodnutí rady se vyslovili její členové v počtu přítomní a přihlášení členové rady Sdružení: 
Souhlas:  8   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
 
Usnesení k bodu 8: 
Rada bere na vědomí informace o bilancích, hospodaření a potřebách nové cenové  politiky při provozování  
kompostárny.  
 
Ad 9) Různé, diskuze - Rozhodnutí v působnosti valné hromady  
Předsedkyně DR pí. Vacková uvedla, že v souvislosti s projednáním nových provozních řádů byl diskutována 
platnost organizačního řádu, ale zejména zodpovědnosti statutárů za svěřené úseky řízení. Bylo konstatováno, 
že obchodní vedení společnosti ze zákona patří oběma jednatelům, v některých případech by však měla 
zodpovědnost za řízení svěřených úseků definována pracovní náplní vedoucích zaměstnanců. Znamenal by to 
návrat k původnímu modelu pracovní smlouva (zaměstnanec) + smlouva o výkonu funkce (jednatel). Návrh na 
rozdělení stávající odměny za výkon funkce jednatele: 70% zaměstnanec + 30% jednatel. 
 
Předsedající vyzval členy rady, aby se vyjádřili k návrhu na zavedení režimu zaměstnanec + jednatel a 
poměrném rozdělení stávající odměny za výkon funkce jednatele na mzdu + odměnu za výkon funkce jednatele, 
případně aby vznesli své další návrhy či připomínky.    
Pro rozdělení úvazku a odměn jednatelů společnosti dle návrhu byl vysloven souhlas členů rady „SONO“: 
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Souhlas:  8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
 
Usnesení k bodu 9a: 
Členové rady jako zástupci jediného společníka rozhodli o změně „ pracovních úvazku jednatelů“,  model 
pracovní smlouva (zaměstnanec) + smlouva o výkonu funkce (jednatel), rozdělení platné odměny za výkon 
funkce jednatele: 70% zaměstnanec + 30% jednatel.  
 
Předsedající konstatoval, že žádný z přítomných členů rady nevznesl požadavek na zařazení dalšího bodu do 
programu jednání a zasedání ukončil. 

V Želechovicích dne 23. března 2022 
Zapsal V. Zubáková    
 

Předsedající: 

Ing. Petr Medáček      ____________________________ 

 

 

 


